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Informacja o działalności międzysesyjnej na dzień 25 sierpnia 

2022 r. 

Szanowni Państwo 

Jednym z najważniejszych wydarzeń w minionym okresie było Święto Kociewia 

w Gdańsku dnia 5 sierpnia, gdzie Gmina Warlubie mocno zaakcentowała swój udział. 

Następnym wydarzeniem był ogólnopolski rajd rowerowy „Kujawsko-Pomorskie na 

Rowery” pod patronatem Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wzięło 

w nim udział ponad 250 rowerzystów, cyklistów na trasie 28 km. 

Miała też miejsce inauguracja kolejnego Klubu Seniora, tym razem w Lipinkach. Na 

dzisiaj więc wygląda to tak, że mamy takie Kluby w Płochocinie, w Wielkim Komorsku 

i rozpoczął właśnie swoją działalność Klub w Lipinkach. 

W okresie wakacyjnym, kiedy wiadomo, że jest to okres wypoczynku, było jednak 

sporo ważnych rozmów i spotkań. 

Uważam, że najważniejszym spotkaniem było spotkanie w Świeciu, które dotyczyło 

podpisania przez Gminy Powiatu Świeckiego porozumienia w ramach prowadzenia 

tzw. obszaru polityki terytorialnej. Przypomnę, że wg wstępnych założeń Powiat jako 

całość ma otrzymać w okresie do 2027 r., na te zadania w zakresie polityki 

terytorialnej, prawie 90 000 000,00 zł. Z czego część, 10 % dajemy dla Powiatu, a wg 

tych wszystkich założeń i wyliczeń, Gmina Warlubie powinna otrzymać ok. 

5 800 000,00 zł. Przypomnę też Państwu, że zaproponowałem taki podział tych 

środków, że 60% tych środków poszłoby na przedszkole, które będziemy realizować, 

30 % na drogi i 10% na odnowę wsi. 

Odbyło się również bardzo ważne spotkanie z dyrektorem z Enei w sprawie wymiany 

oświetlenia ulicznego. Informacje, które pozyskaliśmy wzbudzają niepokój. Ceny 

energii i tych wszystkich czynników stałych horrendalnie rosną. Wszystko na to 

wskazuje, że w stosunku do ubiegłego roku w naszym budżecie na 2023 r., to trzeba 

będzie znaleźć kwotę 3-krotnie większą na samo oświetlenie uliczne. W związku 

z tym jest taka propozycja. Przypomnę tylko, że wcześniej wspólnie dyskutowaliśmy 

o tym oświetleniu. Rozmawialiśmy też z Państwem Sołtysami. Podzieliliśmy to na 

trzy elementy składowe. Pierwszy element polega na tym, że wymieniamy żarówki na 

ledy i to by kosztowało, już z podwyższonymi cenami energii, ok 800 000,00 zł. 

Druga część składowa, to jest dołożenie na istniejących słupach nowych opraw tam, 

gdzie uważamy, że to światło ledowe jest potrzebne, ale wtedy koszt wzrasta do 

ponad 1 300 000,00 zł. Trzeci składnik, o którym rozmawialiśmy, to jest budowa 

nowych linii energetycznych ze słupami, bo uważamy, że tam brakuje światła, ale 

wtedy koszt takiej inwestycji rośnie do ponad 2 200 000,00 zł. Nie możemy sobie na 

to pozwolić. W związku z tym podjąłem taką decyzję, że realizujemy element 

pierwszy. Warunek jest jeden, że dostaniemy pozytywną opinię RIO, co do tego. 

Czyli będziemy na istniejących słupach wymieniać żarówki na ledy i to zrobimy 

w pierwszej kolejności. Po pozytywnej opinii RIO, jeżeli wszystko dobrze pójdzie, 

taka umowa powinna być w październiku podpisana i rozpoczęcie realizacji 

inwestycji powinno nastąpić w I kwartale 2023 r., a w II kwartale powinna zostać ona 
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zakończona. Spłata nastąpiłaby w ciągu 7 lat, czyli będą to dodatkowe koszty przy 

fakturach za zużytą energię. Zobaczymy, co będzie z tzw. subwencją rozwojową dla 

samorządów w przyszłym roku. Jeśli sytuacja finansowa na to pozwoli, to 

przystąpilibyśmy ewentualnie do realizacji tego drugiego elementu składowego, czyli 

do montowania na istniejących słupach nowych opraw z żarówkami ledowymi, ale 

życzeniem mieszkańców, potwierdzonym przez Państwa Sołtysów jest, by takich 

dodatkowych opraw zamontować 81. Trzeba będzie to odchudzić, czyli jeszcze raz 

się temu przyjrzymy, gdzie takie dodatkowe oświetlenie zainstalować. 

Trzecie spotkanie, było bardzo istotne z punktu widzenia mieszkańców, a zwłaszcza 

młodzieży z Sołectwa Lipinki. Nie ma takiej możliwości, żeby PKS na własny koszt 

uruchomił nową linię autobusową z Lipinek do Grudziądza. Jak Państwo wiecie, 

mamy podpisane porozumienie z Powiatem Świeckim i kursuje autobus z Lipinek do 

Świecia. Mamy podpisane porozumienie trzech Gmin: Nowe, Warlubie i Dragacz 

i autobusy dołem, przez Wielki Komorsk i górą, przez Warlubie, do Grudziądza 

kursują, ale cały czas na uboczu są Lipinki. Nie ma jednak takiej możliwości, żeby na 

swoje barki PKS Grudziądz wziął uruchomienie dodatkowej linii, a na  razie nie ma 

również takich możliwości prawnych Gmina, by dokładać do tego interesu. Nie ma po 

prostu takich podstaw prawnych. Ważne jest natomiast, żebyśmy poruszali się cały 

czas w obszarze tzw. realizacji publicznego transportu zbiorowego. Po rozmowach 

z Dyrektorem PKS i z Panem Burmistrzem Nowego, będziemy starali się wprowadzić 

taką linię na podstawie nowego porozumienia od 2 stycznia 2023 r. Trzeba będzie 

też prawdopodobnie występować do Wojewody, ale w naszym imieniu będzie to 

robiła Gmina Nowe, o dopłatę do każdego km tych 3,00 zł. Wówczas spróbujemy, 

jeśli to wszystko nam się powiedzie, aby od 2 stycznia 2023 r. w dni powszednie rano 

ok. 610 wyjeżdżał autobus z Lipinek, przez Płochocin, Warlubie do Wielkiego 

Komorska, tak aby zdążyć na autobus, który właśnie dolną trasą jedzie z Nowego 

przez Wielki Komorsk, Dragacz do Grudziądza. Chodzi o to, aby w Grudziądzu 

młodzież była w granicach 715-720 po to, aby spokojnie na godz. 800 być w szkole. 

Powrót odbywałby się najpierw tym autobusem do Nowego, przez Wielki Komorsk, 

który wyjeżdża z Grudziądza o godz. 1610. Potem w Wielkim Komorsku przesiadka 

na ten autobus do Lipinek ok. 1645. W Lipinkach, ta młodzież byłaby ok. 1710, ale 

również dorośli mogliby z tego korzystać, bo to jest publiczny transport zbiorowy. Jest 

to jedyne realne rozwiązanie, które być może się sprawdzi, jeśli zaakceptuje to 

Wojewoda, otrzymamy tą dotację 3 zł do km i wpiszemy to do tego porozumienia. 

Zawsze dużo emocji budzą inwestycje i remonty. Państwu Radnym nie muszę 

tłumaczyć, że żadne kosztorysy, które dotychczas były robione, nie utrzymują się. 

Przykładem, chociażby z wczorajszego dnia, może być teren rekreacyjno-sportowy 

w Bzowie, czekający na tzw. rewitalizację. Trzeci przetarg musiałem też unieważnić. 

Przypomnę, miało to być to wg kosztorysu i wymogów Urzędu Marszałkowskiego 

realizowane w wysokości do 200 000,00 zł, z dofinansowaniem 45 000,00 zł 

z Urzędu Marszałkowskiego. W pierwszym przetargu były dwie oferty. Jedna na 

przeszło 260 000,00 zł, a druga na 700 000,00 zł. Oferent z pierwszej oferty nie 

złożył jednak prawidłowo wszystkich dokumentów, zaś druga oferta była zbyt 

wysoka. Przetarg został unieważniony. Do drugiego przetargu nikt się nie zgłosił. 
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Ogłosiliśmy trzeci przetarg i zgłosił się jeden oferent za 504 000,00 zł. To jest nie do 

przyjęcia, żebyśmy za taką kwotę robili taki fragmencik przestrzeni publicznej. Teraz 

najprawdopodobniej będziemy szukać z wolnej ręki, żeby cokolwiek tam zrobić i żeby 

tego tak nie zostawić, jak to jest w tej chwili. W najgorszym wypadku będziemy to 

robić naszymi siłami ZUK i naszymi przedsiębiorcami, którzy się na tym znają, w 

skromniejszym wymiarze. Na 500 00,00 zł pozwolić sobie nie możemy, bo za chwilę 

też będziecie Państwo dyskutować i podejmować uchwały, gdyż np. na dokończenie 

drogi w Starej Hucie brakuje ok. 200 000,00 zł. 

Co jest ważne, ogłosiliśmy przetarg na budowę przedszkola ze żłobkiem. Otwarcie 

ofert powinno nastąpić 29 sierpnia. Co to dużo mówić, drżymy, czy te oferty w ogóle 

będą i jak one będą wyglądać? Przypomnę tylko Państwu, że zdecydowałem się 

rozciągnąć realizację tej inwestycji powyżej 12 miesięcy, a dlaczego? Dlatego, że 

jeżeli chciałbym to zrealizować do 12 miesięcy, to praktycznie przypuszczam, że nikt 

nie stanie do przetargu, bo musiałby sam wyłożyć pieniądze, a więc zaciągnąć 

kredyt, bo kto będzie miał 10 000 000,00 zł? Pieniądze dostałby po zakończeniu 

inwestycji. Rozciągnąłem to do 15 miesięcy po to, żeby móc płacić w transzach. 

Planujemy 4 transze, płatne po wykonaniu określonego odcinka robót. Zobaczymy, 

może jednak wykonawcy się znajdą. 

Ponadto dobra wiadomość, do Gminy dotarło 143 laptopów dla dzieci z rodzin 

popegeerowskich i zaczniemy je wydawać sukcesywnie, bo konieczne jest 

zawieranie umów z uprawnionymi osobami. Są to laptopy niezłej jakości. 

W tym okresie wakacyjnym nasz Zakład Usług Komunalnych wykonał sporo 

remontów przy wszystkich trzech szkołach. Została wreszcie zakończona naprawa 

dachu w Wielkim Komorsku na tym łączniku. Ponadto wyremontowaliśmy ponownie 

pomost w Rybnie. 

Najwięcej problemów mamy z tzw. przeglądami gwarancyjnymi dróg, a szczególnie 

z drogą w Bzowie. Każda ulewa powoduje, że w ramach gwarancji firma musi 

przyjeżdżać i łatać. Nie mamy innego wyjścia, jest to na gwarancji i będziemy tą firmę 

wzywać, żeby naprawiała. 

Na początku lipca odbyły się ćwiczenia jednostek OSP z terenu Gminy Warlubie 

w Bąkowskim Młynie. 

Ponadto cały czas trwają przygotowania do Dożynek Gminnych. 

To co nas od pewnego czasu inspirowało, to jest „ratowanie” figury Matki Boskiej 

w Bąkowskim Młynie. Wszystko jest na dobrej drodze i już dzisiaj serdecznie 

Państwa zapraszam na Nabożeństwo Maryjne w Święto Matki Boskiej Bolesnej dnia 

15 września do Bąkowskiego Młyna na godzinę1200. Zapraszam również 

mieszkańców. Będzie to uroczystość o charakterze religijno-patriotycznym, bo 

poprosiłem również dyrektorów szkół, aby taki krótki spektakl patriotyczny został 

przez nasze trzy szkoły przygotowany. Z tego względu, że tam obok tego pomnika 

jest miejsce pamięci narodowej. Wprawdzie ten zamordowany obywatel tam nie 

spoczywa, bo wg IPN spoczywa w zbiorowej mogile w Wielkim Komorsku. Jest to 

jednak oznaczone jako miejsce pamięci narodowej, we wrześniu przypada rocznica 

wybuchy II wojny światowej, 17 września rocznica napaści Związku Radzieckiego na 
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Polskę i dlatego poprosiłem o ten występ ze szkół. Później oczywiście będzie 

poczęstunek. 

Jeśli chodzi o sam Urząd, podjąłem decyzję o podzieleniu na dwa referaty Referatu 

Inwestycji, Gospodarki i Ochrony Środowiska. Pierwszy referat, to trzyosobowy 

Referat Inwestycji. Jesteśmy tu już po konkursie i mamy wyłonionego kandydata na 

kierownika tego referatu, który rozpocznie pracę od dnia 1 października. Drugi 

Referat Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, też trzyosobowy i tutaj 

Kierownikiem pełniącym obowiązki jest Pan Radosław Liczkowski. 

Rozpoczęliśmy również w Wielkim Komorsku montowanie tablic z numerami posesji. 

Będziemy to robić sukcesywnie we wszystkich miejscowościach naszej Gminy. To 

jest bardzo często zgłaszany postulat, żeby np. karetki nie musiały błądzić, szukać  

i w związku z tym nasz Zakład Usług Komunalnych rozpoczął ten montaż. 

Bardzo dziękuję. 

Wójt Gminy Warlubie 

/-/ dr inż. Eugeniusz Kłopotek 


